


Działalność Ośrodka Pomocy 
Społecznej w  Puszczykowie

Ośrodek Pomocy Społecznej jest państwową placówką 
pomocy społecznej, stanowi samodzielną jednostkę orga
nizacyjną i budżetową podległą samorządowi terytorialne
mu, awzakresie merytorycznym -Wojewódzkiemu Zespołowi 
Pomocy Społecznej w Poznaniu.

Celem pomocy społecznej jest zaspokajanie niezbęd
nych potrzeb życiowych osób i rodzin, które znalazły się w 
szczególnie trudnym położeniu. Osoby i rodziny ubiegające 
się o świadczenia z pomocy społecznej są obowiązane do 
współdziałania w rozwiązywaniu swojej trudnej sytuacji życio
wej.

Prawo do świadczeń pieniężnych przysługuje osobom, 
które nie mają żadnych źródeł utrzymania lub dochód na 
osobę w rodzinie nie przekracza najniższej emerytury (ak
tualnie 927.500 zł) przy jednoczesnym wystąpieniu co na
jm niej jednej z następujących okoliczności:

- ubóstwa,
. - sieroctwa,
- bezdomności,
- potrzeby ochrony macierzyństwa,
- bezrobocia,
- upośledzenia fizycznego lub umysłowego,
- długotrwałej choroby,
- bezradności w sprawach opiekuńczo-wychowawczych i 

p rowadzen ia gosp o dars twa d om owego, zwłaszcza w rodzin
ach niepełnych i wielodzietnych,

- alkoholizmu lub narkomanii,
- trudności w przystosowaniu do życia po opuszczeniu 

zakładu karnego,
- klęski żywiołowej lub ekologicznej.
Osobom i rodzinom, które nie spełniają kryterium do

chodowego, w szczególnie uzasadnionych przypadkach 
może być przyznana pomoc pieniężna lub w naturze pod 
warunkiem zwrotu części lub całości wydatków. Wydanie 
decyzji o przyznaniu lub odmowie przyznania świadczeń z 
pomocy społecznej musi być poprzedzone przeprowadze
niem wywiadu rodzinnego w miejscu zamieszkania oraz 
wywiadami u osób zobowiązanych do alimentacji.

Ośrodek Pomocy Społecznej, zgodnie z ustawą o pomo
cy społecznej z dnia 29.11.1990r. i jej nowelizacją z dnia 
1.08.1992r. (Dz.U. Nr 87, poz. 506 z 1990r. i Dz.U. Nr 64, 
poz. 321 z 1992r.) realizuje t.zw. zadania własne i zadania 
zlecone.

1. Do zadań własnych należy m.in.:
- przyznawanie i wypłacanie zasiłków celowych,
- przyznawanie pomocy rzeczowej,
- świadczenie usług opiekuńczych w miejscu zamieszka

nia,
- pokrywanie wydatków na świadczenia lecznicze na zas

adach przewidzianych dla emerytów i rencistów,
- praca socjalna,
- sprawienie pogrzebu,
- inne zadania z zakresu pomocy społecznej wynikające z 

potrzeb rozeznanych przez gminę.
2. Do zadań zleconych należy m.in.:
-przyznawanie zasiłków stałych oraz przysługujących do

nich dodatków,

- przyznawanie i wypłacanie zasiłków okresowych,
- inne zadania wynikające z rządowych programów pom

ocy społecznej, mających na celu ochronę poziomu 
życia osób i rodzin (aktualnie: pom oc finansowa na 
zmniejszenie wydatków mieszkaniowych oraz pomoc 
finansowa w związku ze wzrostem wydatków na lecze
nie).

Ośrodek finansowany jest przez budżet miasta (zadania 
własne) oraz przez budżet centralny (zadania zlecone). 
Koszty utrzymania Ośrodka pokrywane są w wysokości po 
50% przez wymienione budżety.

W 1992 roku na zadania własne Ośrodkazostała przeznaczona 
kwota 300 min zł, a na zadania zlecone 517 min 690 tys. zŁ

Do dnia 30.09.1992r. z poszczególnych form pomocy 
skorzystała następująca liczba osób:

a) z zasiłków stałych -12 osób na łączną kwotę 66.202 tys. zł.
b) z dodatków do zasiłków stałych - 6 osób na łączną 

kwotę 11.511 tys. zł.
c) z zasiłków okresowych - 26 rodzin n a  łączną kwotę 

48.515 tys. zł.
d) z pomocy finansowej na  wydatki mieszkaniowe -135 

rodzin na łączną kwotę 139.606 tys. zł.
e) z zasiłków celowych i pomocy w naturze - 63 rodził  ̂

na  łączną 78.565 tys. zł.
f) z pomocy usługowej - 20 osób, łączny koszt 103.992 tys. zł.

Najbardziej rozpowszechnioną formą, jak  z powyższego
zestawienia wynika, jest pomoc finansowa na  zmniejszenie 
wydatków mieszkaniowych. Jest to zadanie zlecone gminie 
jako program mający na  celu ochronę poziomu życia osób 
i rodzin.

Przez wydatki mieszkaniowe rozumie się opłaty na cele 
bytowe z tytułu m.in.:

- czynszu najmu,
- opłaty za energię elektiyczną,
- opłaty za dostawę gazu przewodowego i bezprze

wodowego,
- zakupu opału.
Pomocy udziela się na następujących zasadach:
Kwotę zasiłku ustala się w wysokości różnicy między 

wydatkami mieszkaniowymi a kwotą:
a) 10% miesięcznego dochodu

- osoby samotnej,
- dwuosobowej rodziny emeryckiej,
- rodziny niepełnej,
- rodziny wielodzietnej,

jeżeli dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 150% 
najniższej emerytury (aktualnie 1.391.250 zł);

b) 15% miesięcznego dochodu rodziny, jeżeli dochód 
ten na osobę w rodzinie nie przekracza 100% najniższej 
emerytury (aktualnie 927.500 zł.);

c) 5% miesięcznego dochodu rodziny, jeżeli dochód ten 
na osobę w rodzinie nie przekracza 60% najniższej emery
tury (aktualnie 556.500 zł.).

Punkt c) obowiązuje od dnia 1.09.92r.
Pomocy powyższej udziela się na wniosek osoby zain

teresowanej, złożony w Ośrodku Pomocy Społecznej. We 
wniosku należy podać m.in. dane o powierzchni użytkowej 
lokalu, liczbie izb, liczbie osób zamieszkałych oraz o 
wysokości średniego miesięcznego dochodu osiąganego 
przez wnioskodawcę i osoby z nim zamieszkałe. Pomoc ta 
udzielanajest aktualnie na okres od 1.04.92r. do 31.12.92r. 
Druki wniosków znajdują się w Ośrodku.
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Centrum Informacji Gospodarczej

Zadaniem powstałej przed rokiem Fundacji Centrum Infor
macji Gospodarczej (CIG) jest świadczenie wszechstronnej 
pomocy małym iśrednim przedsiębiorcom. Obszarem działania 
jestw tej chwili cała Polska; w bliskiej przyszłości także inne kraje. 
Podstawową usługą CIG jest gromadzenie i udostępnianie pro
stej informacji gospodarczej, kojarzenie przedsięwzięć gospo
darczych i pomoc w prowadzeniu interesów.

Fundacja CIG prowadzi Bank Informacji Gospodarczej (BIG) 
i Bank Kooperacji Gospodarczej (BKG). Korzystanie z obu 
banków danych poprzez zamieszczenie prostych, podstawow
ych informacji o własnej firmie oraz uzyskanie analogicznych 
danych o innych firmachjestbezpłatne. Zamieszc
zenie w bankach lub uzyskanie rozszerzonych 
informacji jest już odpłatne. CIG oferuje 
następujące usługi, zasadzające się na 
wymianie wyselekcjonowanej informacji:

1. dostarczanie standardowych opinii 
handlowych o wybranych par merach,

2. d ostarczanie opinii szczegółowych,
3. sporządzanie specjalnego dossier 

zgodnie z potrzebami klientów,
4. poszukiwanie partnerów do określonej 

współpracy,
5. poszukiwanie towarów i usług,
6. wskazanie możliwości współpracy.
CIG współpracuje m.in. z jednym z największych i na

jstarszych banków informacji gospodarczej naświecie "Dun 
8c Brandstreet International" (D&B), dzięki czemu posia
dane przez CIG dane są włączone w światowy system wymiany 
informacji. CIG może też realizować określone przez klienta 
zadania wspólnie z każdym innym bankiem informacji lub z 
systemem kojarzenia partnerów. W tym celu CIG sukcesy
wnie stara się nawiązywać kontakty i współpracę z innymi 
zachodnimi sieciami i bankami informacji, jak BRE, BC Net,
S et W, Piguet. CIG oferuje pomoc w znalezieniu odpowied
niego katalogu, w analizie wskazanego rynku, w doradztwie i 
przeprowadzaniu negocjacji.
_ BIG i BKG są bankami dostępnymi na terenie całego kraju, 
JAyi Fundacja tworzy sieć równomiernie rozmieszczonych 
oddziałów, działających wszędzie taksamo (np. zasada bezpłatnej 
informacji podstawowej). W ramach sieci istnieje lub jest orga
nizowanych 14 Biur Regionalnych i 35 Biur Wojewódzkich 
(jedno Biuro Regionalne skupia od 2 do 5 Biur Wojewódzkich). 
Stopniowo realizowana jest idea rozszerzania sieci na ośrodki 
gminne.

Informacja gospodarcza w Polsce jest fragmentaryczna, częs
to nierzetelna i mało dostępna dla przeciętnego odbiorcy. Rzec 
by można, nasz kraj jest informacyjnym ugorem. A informacja 
jest towarem, i to bardzo drogim towarem. Nic dziwnego, że w 
kraju zaczęły powstawać rozliczne banki informacji. Jednak oba 
banki BIG i BKG tworzone i rozbudowywane przez Fundację 
mogą stać się najpoważniejszymi w kraju, jako że Fundacja ma w 
ręku trzy atuty:

1. zamierza utworzyć równomierną krajową sieć ośrodków 
dostępu do informacji,

2. współpracuje z innymi organizacjami zbierającymi infor
macje gospodarcze w Europie,

3. prowadzi kampanię promocyjną, której celem jest pr
zekonywanie o priorytetowym znaczeniu informacji w prow
adzeniu interesów.

Przypominamy adres Fundacji:
Fundacja Centrum Informacji Gospodarczej 
ul. Wielka 19, 61-775 Poznań 
tel./fax: 530-246, -247, -248

W Puszczykowie jest zarejestrowanych ok. 800 podmiotów 
gospodarczych. Nie jest znana dokładnie aktywność przed
siębiorstw, bardzo wyrywkowe są informacje o problemach 
zagrażających ich istnieniu. Nie jest wiadomym, czy zakłady te 
muszą szukać partnerowi rynkówzbytu. Można przypuszczać, że 
wiele zakładów produkcyjno-usługowych jest w trudnej sytuacji 
technicznej, technologicznej i organizacyjnej. Potrzebna im jest 
pomoc w dokonywaniu zmian umożliwiających adaptowanie się do 

zmieniających się realiów gospodarczych, która uchroniłaby 
je przedwypadnięciemzrynku oraz umożliwiłaby obronę 

przed rosnącą konkurencją. Z tych wszystkich 
powodów w Urzędzie Miejskim w Puszczykowie 
jest obecnie tworzony przy pomocy CIG Punkt 
Informacji Gospodarczej. W pierwszym okr
esie działalności będzie on pełnił rolę agendy 
CIG na terenie Puszczykowa. W tym celu do 
rzemieślników, producentów, hand- 
lowców w naszym mieście wrazzninięjszym 

numerem "Echa została dostarczona ankieta, 
której wypełnienie umożliwi firmie znalezienie się 

w bankach BIG i BKG oraz korzystanie z bezpłatnej 
informagipodstawowej-orazoczywiściezinfbnnacjipłatnej. 

Wankiecienależy podać zbiórinformagikatalogowych o firmie 
(np. nazwa, adres, telefon, fax, numer REGON, rodzaj przed
siębiorstwa, forma własności, kapitał, majątek trwały, zatrudnie
nie, zakres i rodzaj działalności, roczny obrót, kooperacja, 
współpraca) oraz informacje o możliwościach współpracy (for
ma i warunki współpracy, dostępność do analizy wstępnej 
przedsięwzięcia, business-planu, feasibility study, planu market
ingowego itp.). Dane zawarte w ankiecie są udostępniane 
wyłącznie zainteresowanym podmiotom gospodarczym i nie 
mogą być wykorzystane przez urzędy fiskalne i inne ciała up
rawnione do kontroli gospodarczej. Firma zainteresowana kor
zystaniem z nieodpłatnych lub odpłatnych usług CIG powinna 

wypełnić taką ankietę.Jeżeli do Państwaniedotarł formularz ankiety, 
to możnago otrzymać wUrzędzie Miejskim wSekretariacie Burmistr
za (pok. nr 4 na piętrze w budynku A). Znajdujący się tam Punkt 
Informacji Gospodarczej działa w godzinach pracy Urzędu i jest 
prowadzony przez p. Elżbietę Tonder (teL/fax 133-172).

ZachęcamywiaśckdelipodmiotówgGspodarczychdowspółtworzenia 
bazy infonnacyjnej o gospodarce Puszczykowa. Nie trąd się ani 
złotówki, a zyskać można wiele. W przyszłości działalność Punktu 
Informacji Gospodar czej zostanie rozszerzona o poradnictwo praw
no-podatkowe.

Mechanika Pojazdowa 
blacharstwo

inż. Krzysztof Makosz 

ul. Wiosenna 8

pon-sob 16°° - 20°°
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Warunki prawne budowania 
ogrodzeń

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Gospodarki Terenowej i 
Ochrony Środowiska z dnia 20.02.1975r. w sprawie nadzoru ur
banistyczno- budowlanego (Dz.U. Nr 8 poz. 48 ze zm. § 44 pkt.3) 
pozwolenianabudowę wymaga wykonanie m.in. stałych ogrodzeń:

- od strony dróg (ulic), placów i innych miejsc publicznych;
- z cementu jako pełne oraz z kształtowników metalowych 

i blach lub ze stali budowlanej niezależnie od położenia 
tych ogrodzeń.

Oznacza to, że postawienie ogrodzenia stałego od strony dróg 
i miejsc publicznych, bez względu na jego wielkość, formę i użyte 
do jego budowy materiał)’, musi być poprzedzone uzyskaniem 
zgody właściwych władz architektonicznych - "ogrodzenie stałe" 
oznacza tu ogrodzenie nie prowizoryczne, np.:

- drewniane;
- siatkę w ramach lub na slupach;
- mur.
Ogrodzenia boczne lub tylne posesji nie sąsiadujących z tere

nami publicznymi w zasadzie nie wymagają zezwoleń - z wyjątkiem 
ogrodzeń z betonu albo z kształtowników metalowych i blach.

PonadLo ogrodzenia powinny spełniać warunki określone w 
Rozporządzeniu Ministra Administracji, Gospodarki Terenowej i 
Ochrony Środowiska z dnia 3.07.1980r. w sprawie warunków 
technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki (Dz.U. Nr 17 z 
dnia 14.08.1980), tzn.:

- powinny być sytuowane w linii regulacyjnej ulicy lub 
drogi, natomiast ogrodzenia między działkami powinny 
stawać w liniach granicznych parceli;

-powinny być wykonane z materiałów odpornych na wpływy' 
atmosferyczne;

- powinny być zharmonizowane z otoczeniem i estetyczne;
- nie mogą ograniczać dostępu światła słonecznego do 

sąsiedniej działki ani utrudniać naturalnego spływu wód 
opadowych;

- nic mogą stanowić niebezpieczeństwa dla ludzi lub 
zwierząt, czyli nie mogą być zwieńczone drutem kolcza
stym na wysokości mniejszej niż 2 m, kolcami metalowymi 
lub posypane tłuczonym szkłem.

Wybudowanie ogrodzenia stałego bez wymaganego pozwolenia 
powoduje ryzyko poniesienia przez właścicieli posesji dodatkow
ych kosztów rozbiórki łub przestawienia ogrodzenia w przypadku 
przesunięcia linii regulacyjnej ulicy z uwagi na konieczność poszer
zenia pasa drogowego lub przebudowę sieci infrastruktury tech
nicznej.

Projektowane zmiany prawa 
budowlanego.

Obowiązujące prawo budowlane stanowi ustawa z dnia 
24.10.1974r. (Dz.U. Nr 38 z dnia 30.10.1974r.) z późniejszymi 
zmianami (Dz.U. Nr 1/76, Dz.U. Nr 12/81). Dostatecznie długi 
okres obowiązywania obecnej ustawy umożliwił zgromadzenie 
wielu doświadczeń. Projekt zmiany prawa budowlanego znajduje 
się na etapie prac legislacyjnych Sejmu; pracują nad nim komisje 
i podkomisje sejmowe.

Ważniejsze projektowane zmiany:

1. Przywrócenie uprawnień budowlanych w drodze egzaminu.
2. Przewiduje się, żewzasadzie ustańowienieinspektoranadzo- 

ru nie będzie obligatoryjne chyba, że już w treści pozwolenia na 
budowę lub w drodze aktu normatywnego zostanie ustanowiony 
obowiązek nadzoru dla poszczególnych obiektów.

3. Ustawodawca zakłada w projekcie, że wszystkie podstawowe 
obowiązki realizatorów inwestycji zostaną wymienione w treści 
ustawy.

4. Do rangi ustawowej podnosi się obowiązek prowadzenia 
dokumentacji technicznej w postaci dziennika budowy7 i - nowość
- książki obmiaru.

5. W projekcie przesądza się o obowiązkach inspektora nadzo
ru, a w szczególności sprawdzanie rozliczeń kosztów budowy oraz 
praw i obowiązków kierownika budowy.

6. Ustanawiasię prawo żądania wstrzymania robót przez nadzór 
autorski, a to w razie stwierdzenia konieczności zapobieżenia w 
ten sposób zagrożeniu, np. katastrofie.

7. Przewiduje się powrótdo dwóch faz projektu budowlanego: 
wstępnego i technicznego. Projekt wstępny będzie stanowił pod
stawę do pozwolenia na budowę. Projekt techniczny będzie 
uszczegółowieniem rozwiązań technicznych gwarantujących 
prawidłową realizację budowy'.

8. Z punktu widzenia organizacji i terminowości przygotowa
nia inwestycji ma być wprowadzone do ustawy rozwiązanie, że 
brak stanowiska właściwego organu odnośnie przedstawionej 
mu rozwiązania projektowego w terminie 14 dni od przedłożenia 
mu projektu traktuje się jako brak zastrzeżeń.

9. Wymienia się budowy, które nie wymagają pozwolenia na 
budowę. I tak np. remont istniejących obiektów z wyjątkiem 
zabytkowych,jeżeli nie obejm uje zmiany lub wymiany elementów 
konstrukcyjnych, a także gdy nie wpływa na zmianę wyglądu oraz 
kolorystykę obiektu, rozbiórkę niektórych budynków i budowli.

10. Obiekty budowlane wymagające pozwolenia na budowę 
powinny być wyznaczone geodezyjnie w terenie, a po ich wykona
niu powinna być wykonana geodezyjna dokumentacja pow
ykonawcza.

11. Wprowadza się i przesądza, że odpowiedzialność wykonaw
cy' obejmuje zgodność z umową, projektem, przepisami, polskimi 
normami i zasadami wiedzy technicznej.

12. Występująca w praktyce samowola budowlana stworzyła 
podstawę do szczegółowych rozwiązań zabezpieczających. Może 
być wydany nakaz rozbiórki obiektu budowlanego w całości lub w 
części, oczywiście na koszt inwestora, i to bez względu na to czyjest 
on w toku realizacji, czy też jest wybudowany. Nie będzie można 
jednak wydać nakazu o rozbiórce Jeżeli upłynąłjuż okres 5 lat0'1 
zakończenia budowy, ale wtedy będzie trzeba uzyskać pozwolei. . 
na użytkowanie obiektu budowlanego.

13. W zakresie utrzymania obiektów budowlanych przewiduje 
się: obowiązek okresowych kontroli technicznych obiektu z 
przynależnościami, obowiązek przechowywania dokumentacji 
budowy, prowadzenia książki obiektu budowlanego. Od 
powyższego wyłączone jest budownictwo jednorodzinne, 
zagrodowe, letniskowe.

14. Organy nadzoru budowlanego:
a) nadzór architektoniczno - budowlany,
b) Państwowa Inspekcja Budowlana.
Nadzór architektoniczno - budowlany będzie należeć do 

właściwości organów administracji rządowej, a organy gminy 
mogą działać w ramach zadań zleconych (Ustawazdnia22.05.90r.). 
Państwowa Inspekcja Budowlana ma być organem kontrolnym, 
występującym niezależnie od terenowych organów nadzoru bu
dowlanego.

15. Informacja końcowa: ustawa wejdzie w życie po upływie 6 
miesięcy' od daty jej ogłoszenia.

Podałem ważniejsze tematy objęte projektem. Kilka prob
lemów budzi jednak z as uleżenia, toteż nimi zajmę się poniżej.

A. Sprawa nadzoru architektoniczno-budowlanego wymaga 
przemyślenia i starannego opracowania. Ze względu na projek
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towany zapis, przypisując)' nadzór administracji rządowej, projekt 
powinien być dopracowany, w powiązaniu z ustawą z dn. 
17.05.1990r. o podziale zadań i kompetencji między adminis
trację rządową i samorządową oraz z ustawą z dn. 22.03.1990r. o 
terenowych organach rządowej administracji ogólnej. Gmina 
powinna być rzeczywistym gospodarzem na swoim terenie, ale 
pod nadzorem administracji rządowej - niezależnie od Państ
wowej Inspekcji Budowlanej.

B. Powinien zostać szczegółowo określony zakres obowiązków 
urzędów gminnych, które powinny wydawać decyzje związane z 
realizacją inwestycji, poczynając od informacji o terenie aż do 
wydania pozwolenia na budowę lub rozbiórkę.

C. Należy wprowadzić zapis, że decyzje w sprawie zwalczania 
samowoli budowlanej nie podlegają zaskarżeniu do Naczelnego 
Sądu Administracyjnego.

D. Z projektu powinno zostać wykreślone upoważnienie różnych 
resortów do wydawania przepisów, rozporządzeń. Wszystkie za
gadnienia powinny być uregulowane normami.

E. Pozwolenie na budowę jest wydawane na podstawie projek
tu technicznego i to powinno być utrzymane zamiast proponow
anego projektu wstępnego. Nawiasem mówiąc wprowadzenie 
pojęcia "projekt wstępny" uważam za zbyteczne, gdyż w projek- 
towaniufunkcjonująokreślenia:"projektkoncepcyjny", "założenia

techniczno-ekonomiczne, "projekt techniczny".
F. Decyzja o wstrzymaniu robót budowlanych powinna mieć 

klauzulę "natychmiastowej wykonalności", co powinno znaleźć 
swój wyraz w ustawie. Należy równieżjednoznacznie sprecyzować, 
co winna zawierać decyzja zezwalająca na wznowienie robÓL 
Obecnie gmina wykrywa fakt samowoli budowlanej i zgłasza do 
Urzędu Rejonowego, który podejmuje decyzję, od której 
przysługuje prawo odwołania do sejmiku samorządowego, 
podejmującego decyzję ostateczną. Decyzję ostateczną można 
zaskarżyć do NSA, który rozpatruje spraw)' w terminie od 3 do 6 
miesięcy.

G. Powstanie Państwowej inspekcji Budowlanej wydaje się 
zbędne, zwłaszcza iż jej zadania sprowadzają się głównie do wska
zywania przypadków samowoli budowlanej, natomiast zwalczani
em jej zajmować się będzie organ pieiwszej instancji. Będzie to 
więc w tym zakresie dublowanie nadzoru architektoniczno-bu
dowlanego, powodujące zwiększanie aparatu urzędniczego. Środki 
przeznaczone na działanie PIB powinny być skierowane do or
ganów sprawujących nadzór architektoniczno-budowlany; najl
epiej, gdyby to była gmina "uzbrojona" w odpowiednie przepisy 
karne.

Mgr iru. Ryszard Celler 
Przewodmczący Komisji Budownictwa i Architektury

Z prac Rady Miejskiej

Tematem wiodącym sesji Rady Miejskiej w dniu 26.10.1992r. 
byłosprawozdaniepizewodniczącegoKomisjilnwentaryzacyjnej, 
radnego p. Andrzeja Jakubowicza. Komisja zajmuje się inwen- 
taiyzacją gruntów, położonych w granicach administracyjnych 
m iastaPuszczykowa. Wykonanie tego zadania jestniezbędne dla 
komunalizacji (g.pizepisania prawa własnościnagminę) gruntów 
stanowiących mienie Skarbu Państwa oraz dla uruchomienia 
procesusprawnego obrotu gruntami. Możliwość obrotugrunta- 
mi jest konieczna dla stymulowania rozwoju gospodarczego 
miasta (nie należy przy tym utożsamiać rozwoju gospodarczego 
z uprzemysłowieniem).

Inwentaiyzowane grunty można podzielić na cztery grupy
I. grunty należące do Łzw. wieczystych użytkowników. W 

J>uszczykowiejest380działek oddanych'wwieczyste użytkowanie, 
,Wszystkie już zostały zinwentaryzowane. Czas oczekiwania na 
zmianę wpisu tytułu własności gruntów do ksiąg wieczystych 
wynosi ok. 2 lata (!). Uwaga, kwestia zmiany wpisu nie dotycz)' 
wieczystych użytkowników działek, ale Skarbu Państwa i gminy. 
Wcześniejszego wpisu (poza kolejnością, za specjalną opłatą) 
trzeba będzie dokonać, gdy wieczysty użytkownik będzie chciał 
kupić działkę na własność.

II. grunty Łzw. wolne (pod budynkami komunalnymi, zieleń 
miejska, nieużytki). Inwentaryzacja została wykonana wok. 70%, 
gdyż Uiząd nie posiada nawet numerów ksiąg wieczystych, potr
zebnych do Wojewódzkiego Biura Geodezji. Stwierdzono pr
zypadki zajmowania gruntów bez żadnych pozwoleń.

III. drogi. Jest to prawdziwa układanka - puzzle dla dorosłych; 
jedna droka składasię niekiedy z 50 działek. Zostanie opublikow
any spis dróg piywatnych - zajmują one ok. 6 ha.

IV. grunty do przejęcia przez miasto. Rada Miejska może 
wnioskować o przejęcie na majątek komunalny np. gruntów 
stanowiącychwłasność pizedsiębiorstw,ale niewykorzystywanych, 
gnintów leżących wmieście (m.in. dróg) i należących do Wielko
polskiego Parku Narodowego.

Pizy okazji Rada została poinformowana, że działka na Niwce 
należąca do Kółka Rolniczegozostala przez”Wojewodę przyznana

miastu i do księgi wieczystej zostanie wpisany nowy właściciel - 
gmina Puszczykowo.Jesttoważnadecyzja,gdyżumożliwirozpoc- 
zęcie prac inwestycyjnych, umożliwiających przeniesienie bazy 
Przedsiębiorstwa Gospodar ki Komunalnej z ul. Ks. I.Posadzego 
nanowe miejsce, z dala odbudynkówmieszkalnych. W tej chwili 
mieszkańcy z ul. Posadzego mają słuszne powody do narzekań na 
uciążliwość powodowaną funkcjonowaniem bazy.

Szczegółowe sprawozdanie Komisji Inwentaryzacyjnej zostan
ie przedstawione Czytelnikom w następnym wydaniu "Echa".

Drugim ważkim tematem poruszonym nasesjiRady Miejskiej 
było sprawozdanie Komisji Oświaty, Wychowania i Kultur)' Fizy
cznej. Publikujemyponiżej mateiiał,przygotowanypizez Komisję.

Przewodmczący KomigiBudownictwaiArchitektuiy,radnyp. 
Ryszard Celler nawiązał w swoim sprawozdaniu do problemów 
Szkoh' Podstawowej Nr 1. Nowy budynek jest już pizykiyty 
dachem,po wstajeproblenrvvyboiywanantuczęściowego wykońc
zenia budynku. Proponujesię częściowe lub całkowite wykończe
nie parteru:

a) koszt wykończenia całego partem (ok. 800 n r  powierzchni 
użytkowej, wejście w ścianie szczytowej od strony star ego budynku 
szkol)', pełne wyposażenie w instalacje z sanitarną włącznie) jest

U W A G A ! U W A G A !
TUTAJ D O BfiZ€ SPRZEDASZ ! !  I 

TUTO OKAZYJNI« KUPISZ 111
U NAS MOŻNA SIĘ TARGOWAĆ I I ! 

Uczniowska Rada Szkoły
przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Puszczykowie

G I E Ł D Y  S T A R O C I
W każdy pierwszy piątek miesiąca możesz sprzedać wszystko to, co jest ju 

niepotizebna lub pizeszkadza w twoim domu...książki komiksy, znaczki, nalepki 
starocie, drobny sprzęt gospodarstwa domowego itp.

Wcześniejsze zgłoszenia nie są konieczne.:
ZA PA M IĘTA J - w  każy  p ierw szy  p ią te k  m ie s ią c a  

w Szkole Podstawowej Nr 2 w godzinach od 15w do 1700
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szacowany na 2-3 mld zł;
b) kosztwykończenia połowy paiteru (ok 400m2 powieizchni 

użytkowej, bez sanitaiiatów) być może nie przekroczy' 1 mld zł.
Podjęta została decyzja o zamontowaniu okien trój-szybowych, 

częściowo otwieranych w ramach z PCW. Takie okno jest co 
prawda dwukrotnie droższe od tradycyjnego, ale nie wymaga 
konseiwacji (przy tej liczbie okien czyszczenie, malowanie i napra
wa ram co roku kosztowałaby majątek) i ma lepsze właściwości 
teimoizolaqjne (ważne wobec rosnących cen energii, ponieważ 
powiei7chnia okien w budynku szkoły stanowi ok. 20% powier- 
zcłini ścian). Pizy dużej liczbie zamawianych okien cena będzie 
zapewne niższa. Komisja optuje ponadto za posadzkami wyle
wanymi z tworzywa na podkładzie cementowym (atestowane, 
trwałe, łatwe do uttzymania wczystości). Cena 1 m2 wynosi ok. 220- 
300 tys. zł.

Uchwały Rady Miejskiej

Na sesji w dniu 26.10.1992r. Rada Miejska podjęła cztery 
uchwały'.

Uchwała Nr 40/92 - Rada Miejska nie wyraziła zgody na 
sprzedaż grantu położonego w Puszczykowie Starym (nr geo
dezyjny 71/1, powierzchnia 2,6ha), leżącego pomiędzy' ulicami 
Krzywą, Krańcową i Przecznicą. Wniosek dotychczasowego 
dzierżawcy gruntuzostałzaopiniowanynegatywnieprzez Zarząd 
Miasta i Komisję Obrotu Mieniem Komunalnym. W uzasadnie
niu opinii czytamy m.in.:

"...działka ta możezostaćto najbliższym czasie przekwalifikowanaz 
rolniczej na tereny budowlane lub rekreacyjne a wytyczona droga 
stanowić może wygodną ulicę, co znacznie podniesie wartość handlową 
w/w gruntu. Rada Miejska podejmując obecnie decyzję o sprzedaży 
gruntu rolniczego naraziłaby Urząd Miejski na. znaczne straty finan
sowe. Komisja postuluje o odłożenie sprawy do czasu aktualizacji planu 
dla obszaru. Starego Puszczykowa i zwraca się do Komisji ds. Zmiany 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Puszczykowa o 
przyśpieszenie prac związanych z Uchwałą N r 65/91."

Umowa dzierżawy została zawarta w dniu 3.03.1990r. na 
okres 10 laL

Uchwała Nr 41/92 - Rada Miejska odwołała Komisję ds. 
Inicjatyw Gospodarczych, gdyż przewidziane dla tej komisji 
zadania są obecnie wykonywane przez Urząd Miejski, m.in. 
poprzez zorganizowanie Punktu Informacji Gospodarczej.

Uchwała Nr 42/92 - Rada Miejska odwołała Komisję Nadzw
yczajną ds. Podziału Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 
w Mosinie. Komisja wykonała swoje zadania, związane z 
podziałem PGKM, obsługującego do stycznia 1991r. gminy 
Mosina, Luboń, Puszczykowo, Stęszew, Komorniki, Dopiewo. 
Po rozwiązaniu PGKM w kwietniu 199lr. gospodarkę komu
nalną prowadził Zakład Gospodarki Komunalnej (zakład 
budżetowy) a od 1.07.1991 r. Przedsiębiorstwo Usług Komunal
nych "Eko Rondo".

Uchwala Nr 43/92 - Rada Miejska wyraziła konieczność 
wystąpienia do Wojewody Poznańskiego z wnioskiem o przek
azanie gruntu należącego do Przedsiębiorstwa Państwowy' 
Monopol Tytoniowy'. Działka nr 60 o powierzchni 4760 m2, przy' 
drodze w pobliżu ul. Lipowej, nie jest użytkowana przez Przed
siębiorstwo od wielu lat, nie została też oddana w posiadanie 
zależne. Zgodnie z planem zagospodarowania przesuzennego 
grunty' te powinny być uprawiane jako łąki i pastwiska, a 
pozostają zaniedbane i zamieniają się w ugór.

Uchwała Nr 44/92- Rada Miejska uchwaliła ponadplanowe 
dochody i przeniesienia kredytóww budżecie miasta na 1992r.

Plan dochodów został zwiększony o 1.098.075.200 zł, w tym:
- wpływy' z karty podatkowej - 200.000.000 zł
- podatek od środków transportu - 280.000.000 zł
- dochody różne - 70.000.000 zl
- odsetki od środków na rachunkach bankowych -

548.075.200 zł.
Wydatki zmniejszone zostały o łączną kwotę 598.144.755 zł.
Wygospodarowane w ten sposób środki w wysokości 

1.696.219.955 zł przeznacza się na:
- oczyszczanie miasta - 225.000.000 zł
- oświetlenie ulic - 320.000.000 zł
- budowę wodociągu miejskiego - 400.000.000 zł
- utrzymanie budynków komunalnych 210.000.000 zfl
- opracowania geodezyjne - 40.000.000 Zl
- subwencja dla przedszkoli - 96.000.000 zł
- kółka muzyczne, straż miejska, policja, działalność różna

240.000.000 zł
- diety radnych, wydawanie Echa - 40.000.000 zł
- wynagrodzenie członków Zarządu Miasta pacujących na

pełnym etacie - 20.000.000 zł
—wydatki administracyjne Urzędu Miasta i wynagrodzen-’ 

pracownika Biura Rady Miejskiej - 105.219.955 zł.
Zwiększenie wymienionych wyżej wydatków wynika ze wzros

tu cen energii, materiałów, usług oraz wysokości najniższego 
wynagrodzenia w gospodarce uspołecznionej, będącego pod
stawą do naliczania wielu zobowiązali pieniężnych.

Obecna sytuacja finansowa miasta pozwala sądzić, że budżet 
będzie zrównoważony. Po okresie zastoju zaczęły' spływać do 
kasy miasta środki z tytułu karty podatkowej i podatku od 
środków transportu. Powinno wystarczyć pieniędzy' na funkc
jonowanie szkół.

W  szkole i poza szkołą

Materiał przygotowany przez Komisję Oświaty, 
Wychowania i Kultury Fizycznej Rady Miejskiej

"1 3 -ego"
Trzynastego października - niby dzień jak codzień i przy' tym 

feralny..., ale jednak inny. Nazajutrz przecież Dzień Edukacji 
Narodowej. Uczniowska Rada Szkoły Podstawowej Nr 2 przy
gotował swoim wychowawcom i nauczycielom specyficzną niespod
ziankę. Nauczycieli wchodzących do szkoły' uczniowie powitali 
kwiatkami, bibelotami i życzeniami. Docałusówi gratulacji dołączył 
z występami zespół śpiewaczy prowadzony przez panie D.Nowak- 
Onitowy oraz mgr B.Srokę. Po południu grono pedagogiczne i 
pracownicy techniczni szkoły' zostali podjęci tradycyjną kawą 
przez Radę Rodziców. W pierwszej części spotkania wręczone 
zostały nagrody dyrektora szkoły' przyznane wyróżniającym się 
pedagogom oraz pracownikom technicznym. Okolicznościowe 
przem ówi enie wygłosił n owo wybrany przewodniczący Rady Rodz
iców p. mgr G.Czartoryski, akcentując wagę opiekuńczej, peda
gogicznej i dydaktycznej roli szkoły i nauczycieli. Ciekawy, humor
ystyczny występ przedstawiło Kółko Żywego Słowa prowadzone 
przez p. mgr Dorotę Knij. Komisja ciepło dołącza się do podz
iękowań za trud włożony w wychowanie naszych dzieci.



Puszczykowianie w  stolicy.
Szpaler żołnierzy i kwiaty witały delegacje szkół im. Pow

stańców Wielkopolskich przybyłych z całej Polski na 25-1 ecie 
Podstawowej Szkół)' Sportowej im. Powstaliców Wielkopolskich 
1918/19 w Warszawie. Nie zabrakło również przedstawicieli 
naszej Dwójki. Czteroosobowa delegacja zapoznała się z historią 
i obecną sytuacją tej placówki, w której wiodącą dyscypliną 
sportową jest pięciobój nowoczesny. Po obejrzeniu programu 
artystycznego (taniec towarzyski, aérobic, pokaz walki szerm
ierczej) isłodkim przyjęciu młodzież zwiedzilastolicę.Sponsorem 
wyjazdu była Rada Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 2.

Koncert w  Kościele.
Koncert, jaki odbył się w Kościele św. Józefa w Puszczykowie 

oozostanie chyba na długo w pamięci licznie zgromadzonych 
uczniów i dorosłych mieszkańców miasta.Na zaproszenie dyrek
tora Szkoł)r Podstawowej Nr 2 w Puszczykowie, p. mgr. Henryka 
Stybaniewicza 28-go października dały koncert Międzyszkolna 
Orkiestra Symfoniczna z Bretanii pod dyrekcją p. R o u sse la  
D id ie r  oraz zespół gitarzystów dyrygowany przez p. A n d ré  C ous- 
n o n , którym towarzyszyła Orkiestra Symfoniczna Szkół Muzyc- 

,iych miasta Poznania ze swym dyrygentem - p. W iesław em  
Bednarkiem.Francuscy goście wykonali m. in. utwory F. Haend- 
la, A. Vivaldiego i E. Griega. Połączone siły polsko - francuskie 
zaprezentowały ponadto fragmenty Oratorium F. H aendla-w  
czasie tej prezentacji na trąbce grał p. Didier, dyrygował 
p..Cousnon, a solo śpiewał p. Bednarek. Poza pięknem prezen
towanej muzyki chyba także młody wiek gości sprawił, że mimo 
lekkiego chłodu kościelnego wnętrza przyjęcie było niezwykle 
ciepłe. Na zakończenie koncertu podziękowania i życzenia w 
imieniusłuchaczyzłożyłaZosiaCzartoryska. Pospotkaniu młodzi 
instrumentaliści zwiedzili Muzeum Arkadego Fiedlera oraz po
silili się w szkolnej stołówce. Więcej takich inicjatyw.

Uczniowskie spotkanie z pisarką.
Z inicjatywy polonistek "Dwójki" oraz tutejszej Uczniowskiej 

Rady Szkoły 28 paździem ika odbyło się spotkanie ze znaną pisarką
- Małgorzatą Musierowicz. Autorka "Kłamczuchy" pisze książki 
głównie dla dorastających dziewcząt. Na spotkanie, w specjalnie 
przygotowanym gabinecie polonistycznym, przybyli również 
chłopcy. Pisarka zapoznała młodzież z fragmentami swej nie 
publikowanej jeszcze książki "Noełka" i ciekawie odpowiadała na 
liczne pytania. Nie obeszło się bez autografów, o które prosili 
zadowoleni i zachęceni do  lektury uczestnicy spotkania. Nieofic
jalna kawa nauczycielek z p. Musierowicz przeciągnęła się poza 
oczekiwany czas. Sponsorem spotkania były władze miejskie.

W  nagrodę: kość lub dyplom.
Mowa oczywiście o nagrodach wręczonych podczas szkolnej 

wystawy psów zorganizowanej w Szkole Podstawowej Nr 2 w dniu 
24 września. Zapisów dokonano na podstawie karty szczepienia, a 
kandydaci (kandydatki) do nagród oczekiwali na  ocenę na nu
merowanych stanowiskach. Po głosowaniu ranking najpiękniejszych 
istnieje poniższe zestawienie:

I miejsce - Pekińczyk Aleksandra Czarneckiego,
II miejsce - Wilczur Sylwii Wakowskiej,
III miejsce - Schi Tsu Pauliny Wiśniewskiej.
Dodatkowo przyznano 9 wyróżnień. Organizatorzy nie podają,

czy wyróżnieni też dostali kości.

Ponieważ pragniemy informować szczegółowo o pracy obu 
puszczykowskich szkół, prosimy także o sta łe  informacje i 
materiały z "Jedynki".

Komisja Oświaty, Wychowania i Kultury Fizycznej.

Raport Komendanta Komisariatu 
Policji

Funkcjonariusze Komisariatu Policji w Puszczykowie w okr
asie od 1.01.92r. do 30.09.92r. za wszelkiego rodzaju wykrocze
nia nałożyli łącznie 743 mandaty na łączną sumę 84 miliony zł, w 
tym pouczono 288 osób odstępując od ukarania.

Piętnastu kierowców zostało ukaranych za prowadzenie w 
stanie nietrzeźwym. Skierowano wnioski do Kolegium ds. Wyk
roczeń i zatrzymano prawo jazdy. Podaję wyniki badania krwi u 
kierowców prowadzących samochody w stanie nietrzeźwym: 
0,96, 0,97, 1,5, 1,63, 1,75, 2,29, 2,79, 2,82, 2,40, 2,99, 3,05, i - 
rekordzista- 3,95 promila. Załączona tabela pozwoli ocenić czas, 
jaki musi upłynąć od spożycia alkoholu, zanim nastąpi zm
niejszenie jego zawartości we krwi do dopuszczalnego poziomu. 
Proszę jednak pamiętać, że tabela podaje czasy średnie, a to 
znaczy, że u poszczególnych osób czas obniżania się stężenia 
alkoholu we krwi może być znacznie dłuższy. Dane zamieszc
zone w tabeli informują o minimalnym czasie, jaki należ)’ odczek
ać, nim zasiądzie się za kierownicą..

Ponadto skierowano 22 wnioski do kolegium o ukaranie za 
wykroczenia meldunkowe, inne wykroczenia drogowe oraz za 
zakłócenia porządku publicznego. Przeprowadzono 89 inter
wencji (lokalowe, domowe, w miejscach publicznych).

Przypominam, że od dnia 1.11.92r. do dniał.03.93r. kierujący
pojazdem jest obowiązany używać również od świtu do zmroku

świateł mijania lub świateł dojazdy dziennej (także motorower i 
rower).

Od 1 września zostały nasilone kontrole radarowe przy szkołach 
podstawowych Nr 1 i 2 oraz przy Liceum Ogólnokształcącym celem 
zwiększenia bezpieczeństwa dzieci, czego efektem było zatrzyman
ie 28 nieważnych dowodów rejestracyjnych. W dalszym ciągu 20% 
ukaranych stanowią mieszkańcy Puszczykowa, natomiast pozostałe 
80% to mieszkańcy Poznania, Mosiny i innych miejscowości. Na 15 
zatrzymanych nietrzeźwych kierowców, dziesięciu to mieszkańcy 
Puszczykowa.

Komisariat Policji w Puszczykowie prowadzi sprawy karne o 
kradzieże, włamania, pobicia, znęcanie się nad rodziną, alimenty, 
uniemożliwianie korzystania z mieszkań i uszkodzenia mienia. 
Wykrywalność przestępstw przez Komisariat w ciągu 9 miesięcy b.r. 
wyniosła 60 %. Z uwagi na charakter prowadzony ch spraw nie mogę 
podać bliższych danych.

W dniu 13.10.92r. o godz. 1700 funkcjonariusz policji zatrzymał 
dwóch nieletnich chłopców w wieku 14 i 15 lat, którzy rozbili drzwi 
na dworcu w Puszczykowie oraz uszkodzili oświedenie. Sprawcami 
są mieszkańcy Poznania. Sprawa trafiła do  Sądu ds. Nieletnich.

W nocy z 3 na 4.10.92r. o godz. I00 na ul. Kościelnej do kontroli 
drogowej nie zatrzymał się kierowca motocykla wraz z pasażerem. 
W wyniku podjętych czynności przez funkcjonariuszy Komisariatu 
motocyklista został zatrzymany w Mosinie. Okazało się, że motocykl 
jest pożyczony, kierowca jest w stanie nietrzeźwym i nie posiadado-
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Waoa kierowcy Wódka Wino wyttawna Piwo 7 dioc. alk. Czaa orzsrwy

50-55 kg

400-600  ml. 1.6-1 litr 8 -1 0  litrów 60 godzin
100-260 ml 0,9 litra 6 litrów 24 godziny
70-100 ml 0.4 litr* 2 litry 10 godzin
10-50 ml 0.2 litra 0,5-1 litr 5 godzin

55-8« kg

400-500 ml 1,5-1 Utr 8-10 litrów 50 godzin.
100-250 ml .0,8 litr« 5 litrów 18 godzin
70-100 mł 0,4 litra 2 litry E godzin
10-50 ml 0,2 litra 0,5-1 Utr ..... jg g g g g r .

80-A5 kg

4Ó&-SU min “ m u t r — 8-10 litrów 50 godzin
100-250 ml 0.9 litra 5 Utrów 19 godzin
70-100 ml 0,4 lltrt 2 lltry_ 7 godzin
10-50 ml 0.2 litra 05. J Utra 3.5 godziny

6S-7Ckg

400-500 m l r  T J T i it r ą .  . 8 10 Utrów 50 godzin
100 290 m l 0.9 litra 5 litrów 1!> godzin
70-100 ml 0,4 litr« 2 Utry 6 godzin
io -io  mi 0J  Utra 0,5 -1 Utra

7S-S© kg

400-800 ml 1,5-1 litr 8 1 0  Utrów 50 godzin
100-250 ml 0,B Utra 5 Utrów 13 godzin
70-100 ml .0,4 Utra 2 litry 4 godziny

... ; 0,2 litra 0.5-1 Utra 2 godziny

pow ytej 80 kg
400-600 ml 1.5-1 Utra 8-10 Utrów 50 godzin
1OO-2S0 ml 0.» Utra 5 Utrów 10 godzin
70-100 ml 0.4 Utra -   ̂ Utry ...... 4 godziny
10-50 ml 0.2 litra 0,5-1 Utra 2 godziny

kumentów, ponadto ani on, ani pasażer nie mieli kasków itp. 
Sprawa trafiła do Sądu ds. Nieletnich, natomiast z uwagi na 
nieopłacenie w Urzędzie Skarbowym kosztów, sprawa z Ustaw)' 
Karno-Skarbowej trafiła do Urzędu Skarbowego.

Wszystkim mieszkańcom Puszczykowa składam podziękowania 
za wszelkie sygnały i uwagi, które przyczyniają się do popraw)' 
bezpieczeństwa w mieście. Proszę zwracać uwagę na osoby obce 
obserwujące posesje oraz samochody. Wszelkie informacje proszę 
kierować do tutejszego Komisariatu Policji, teł. 133-193.

asp. Tadeusz Andraszyk 
Komendant Kom isariatu Policji w Puszczykowie

Informacje drobne

D o b ie g a  końca wodociągowanie Niwki. Została roz
poczęta budowa wodociągi! na ulicach Berwińskiego i na 
niezwodociągowanych wcześniej częściach ulic 3. Maja i 
Kosynierów Milosławskich. Z wykonawcą (firma z Lubon
ia, realizująca cały zakres ro b ó t na  Niwce) została podpisa
na  umowa o  rozszerzeniu zakresu prac na wymienione 
ulice i pizenosząca płatności na następny rok. Dzięki temu 
wodociąg zostanie wykonany wcześniej niż by to było 
możliwe z uwagi na  stan finansów miasta. Koszt wodociągu 
(materiały) wyniesie 146 m in  zł. Tak ja k  poprzednio z kas}’ 
miejskiej pokrywane są koszty materiału, natom iast koszty 
robocizny ponoszą mieszkańcy. O późnienie wynika z 
powodu konieczności zmiany koncepcji rozwiązania tech
nicznego wodociągu zasilającego. W pierwotnej wersji całe

Puszczykowo m iało być zasilane z kom ory redukcyjnej na  
Niwce wodociągiem o  średnicy 200 mm. O becnie uzyska
no  zgodę n a  zasilanie dolnej części Puszczykowa z magis
trali poznańskiej (przy stacji PKP Puszczykowo), dzięki 
czemu średnica wodociągu n a  Niwce m oże być zmniejszi- 
na do 150 m m. Jeżeli warunki pogodowe n ie  uniemożliwią 
kontynuowania prac, to cała inwestycja zostanie zakońc
zona w ciągu 3 miesięcy.

Realizowany jes t wodociąg n a  ul. Poznańskiej od  ul. 
Nowej do ul. Podleśnej. Wykonawcy dotarli już do ul. 
Jasnej. Przypominamy Mieszkańcom tej części ul. Poznańsk
iej o  obowiązku wpłacenia do kasy U rzędu Miejskiego 
kwoty 2 min zl tytułem partycypacji w kosztach inwestycji.

K oszty oświetlenia ulic stanowią dużą pozycję wr budżecie 

miasta. Za trzy kwartały b.r. wydano n a  ten cel już 650 min zł. 
Rosnącekosztyenergiipowodują,żedokońcarokunależność 
dla Zakła du Energetycznego wzrośnie do 900 min zł wobec 
planowanych 600 min zł, a więc plan budżetu zostanie przek
roczony o 300 m in zł. Z tej przyczyny nieuniknione są 
dolegliwości w postaci krótszego czasu palenia się lamp ulic
znych oraz demontażu części lamp. Oświetlenie ulicznejest 
w dalszym ciągu w zarządzie Zakładu Energetycznego we 
Wrześni, którego Posterunek Energetyczny znajduje się w 
M osinie. Pracownicy p o ste ru n k u  w ykonują wszelkie 
naprawy w ram ach swoich obowiązków. Zauważone 
nieprawidłowości (np. palenie się lam p w ciągu dnia) 
m ożna zgłaszać do  U izędu Miejskiego do  p. Barbary 
Mulczyńskiej (ReferatlnftastrukturyTechnicznej) lub do 
p. Ireny Spychały (Kancelaria), tel, 133-225, 133-241.
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W  połow ie października dok onano przeglądu i wymi
any niepalących się lam p w  całym Puszczykowie. Zamon
towane zostało oświetlenie n a  ulicach Chabrowej i Klasz
tornej, które do  tej p o iy  n ie  były oświedone.

Planowana (i rozpoczęta na  ul. Dworcowej) wymiana 
lam p rtęciowych n a  en ergooszczędne n ie  m oże być kon
tynuowana, gdyż fabryka sprzętu oświetleniow ego POŁ
AM w Pile wstrzymała produkcję lam p sodowych p o  wyk
upieniu jej przez k o ń cem  Philips.

W o je w ó d z k i Okręgowy Zakład Gazownictwa zadek

larował gotowość partycypacjiwkosztach budowy gazociągu 
wysokiego ciśnienia, zasilającego Puszczykowo, pod  wa
runkiem uprzedniego wykonania niskociśnieniowej sieci 
miejskiej. Jest to propozycja trudna do  przyjęcia - zbyt 
ryzykownajako inwestycja miejska, a ponadto obecn ie  n ie  
d o udźwignięcia przez miasto.

O k r ę g o w a  Dyrekcja Gospodarki W odnej wydała pozy

tywną op in ię  w  sprawie lokalizacji oczyszczalni ścieków w  
p ółn ocn ej części Puszczykowa p o d  w zględem  poziom u  
w ód gruntowych i zalewowych.

W d n i u  1 12 92 wtorek o  godz. 900 w S il i sesyjnej 

U rzędu M iejskiego odb ęd zie  się sem inarium  pośw ięcone  
problem owi oczyszczalni ścieków dla miasta Puszczykowa. 
W prowadzenie przygotują specjaliści z A kadem ii Rolnic
zej (drhab.RyszardBłażejewski) i z Politechniki Poznańsk
iej (dr inż. Tym oteusz Jaroszyński). T em at referatu: Kon
cepcja budow y s ie d  kanalizacyjnej i lokalizacji oczyszc
zalni ścieków  n a  stronie pó łn ocn ej miasta Puszczykowa. 
D o dyskusji zostali zaproszeni przedstawiciele firm, które 
zgłosiły się d o  przetargu na budowę oczyszczalni ścieków  
{'p.Echo nr  2 i  3  z 1992r.)

Z d n ie m  15.11.1992r. zostanie podwyższonacena wywozu 

śmieci z 18.000 zł na  20.000 zł za jeden  pojemnik 110 1 
(Uchwala Zarządu Miasta Nr 2 5 /9 2  z dnia 2.11.1992r.). 
Podwyżka cenyjest spowodowana wzrostem cen  paliw.

żdy właściciel lub zarządca posesji ma obowiązek 

dbać o  porządek na posesji i  utrzymywać czystość na  
przyległym chodn iku  i na pasie jezdnym  do  połowy jeg o  
szerokości. Zarząd Miasta uprzejm ie przypomina Miesz
kańcom  o  tym obowiązku ze względu n a  duże ilości 
opadłych liści, gnijących w  kanalikach ściekowych jezdni
i zatykających studzienki ściekowe. Czyszczenie studz
ie n e k  j e s t  k o s z to w n ą  o p e r a c ją , n ie p o t r z e b n ie  
nadwerężającązasoby miasta. Prosimy o  dbałość o  czystość 
na posesjach i w okół n ich .

N a terenie miasta znajduje sie ok. 100 opuszczonych, 
niezagospodarowanych posesji. D o  właścicieli wysyłane

są up om nien ia  z prośbą o  wykonanie prac porządkowych. 
O k. 80 upom nianych osób  zareagow ało pozytywnie, 
pozostałym grozi wysoki m andat (Urząd Miejski wykona 
prace porządkowe przed niezadbanym i posesjam i na 
koszt w łaścicieli).

W dniu 29.10.1992r. Rada Miasta i Gm iny M osina  

podjęła uchwałę odwołującą Zarząd Miasta i Gminy. W  
tydzień później, 5.11.1992r. Rada pow ołała nowy, pię
cioosobowy Zarząd. D o  chwili oddania  "Echa' d o  druku 
n ie  zostałjeszcze wybrany Burmistrz. Bezpośrednią przyc
zyną odw ołan ia Zarządu była różn ica  zdań m iędzy  
Z arządem aczęściąRadycodosposoburealizacjigłównego  
kolektora ściekowego.

N ajb liższa  sesja Rady Miejskiej odb ęd zie  się w  dniu  

30.11.1992r. wsali sesyjnej U rzędu M iejskiego. Początek o 
godzin ie 18“ . Zapraszamy!

Listy

Szanowna Redakcjo!
Za pośrednictwem Echa Puszczykowa zwracam się z poniższym 

apelem. Może znajdzie się jeszcze nie zmęczony sponsor, bądź 
dostatnia rodzina skłonna do pomyślenia o tych dzieciach? [...] 

Wychowawca szpitalny

Dzieci na Oddziale Ortopedycznym Szpitala Kolejowego w 
Puszczykowie, częstokroć maleńkie dzieci, leżą tygodniami uni
eruchomione w gipsie. Wcześniej przechodzą operacje i związane 
z nimi cierpienia. To unieruchomienie sprzecznejestz ich naturą
- przecież ruch, bieganie, poznawanie świata, nowych rzecz)', jest 
właściwością ich wieku. To ich cierpienie, unieruchomienie mo
bilizuje do następującej prośby: prośby o pomoc finansową na 
iakup kolorowego telewizora do pokoju dziecięcego. Tam mogą 
;ię znaleźć również nasze dzieci; wszakże oziamaniai urazy niejest 
rudno.

Ewentualnych ofiarodawców i sponsorów prosimy o kontakt z 
ekretariatem Szkoły Podstawowej Nr 2 w Puszczykowie.

SzailOWna Redakcjo ! Puszczykowo, 26 października 1992r.
Nie wiem, czy mój list trafi w' odpowiednie ręce, ale ponieważ 

Sc/tojest organem Rady Miejskiej i Urzędu Miejskiego na pewno 
ak będzie.

Mieszkam na ulicy Wysokiej 24, w tzw. zameczku i ażeby prze- 
J  w1 k i c i  u i I k u  i i  nas L a, uzćua p r z e j ś ć

przez szosę mosińską. Dotyczy to mieszkańców naszego domu, 
ulicy Zalesie, jak i niektórych mieszkańców Starego Puszczykowa.

Wygląda to mniej więcej tak: chcemy przejść, alę samochody 
mkną. Jeden za dmgim.

Ci wspaniali mężczyźni w tych swoich ślicznych samochodach 
jadą jak szaleni. Jadą i jadą, a my czekamy. A przecież nie chcemy 
przechodzić w miejscu niedozwolonym, po prostu chcemy przejść 
na drugą stronę, co trwa zazwyczaj bardzo długo i je st w dodatku 
niebezpieczne.

Pytanie i propozycja - czy nie można Lu po prostu pomalować
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Unia autobusowa "Eko-Rondo"
(od 9.11*1991)
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U w a g a ! Od 1 .1 2 .1 9 9 2 r . wzrosnq ceny biletów w  
kom unikacji autobusowej.

"zebry" i ułatwić nam przechodzenie?
Poza tym chciałabym zaprosić tu służbę drogową policji, ażeby . 

dyskretnie poobserwowali sobie kierowców, czy przy znaku dro
gowym - 50 - , który tu figuruje jadąc w kierunku Poznania, 
zwalniają. Nie robią tego, lekceważąc zupełnie znak,jadąc bardzo 
szybko. Dżentelmenów szos prawie nie ma.

Skoro już piszę, chciałabym zwrócić uwagę na to, że na uli 
Ogrodowej w ubiegłym roku został społecznie ułożony chodnik. 
Wszyscy mężczyźni z tej ulicy brali w tym udział. Panie donosiły 
kawę i "co nieco", ale prym wodził nasz radny, pan Kędziora, który 
nie wstydził się na kolanach układać płytki i wychodziło to bardzo 
dobrze. A rezultat? - mimo, iż upłynął już rok, chodzimy jak  po 
stole, żadnej pułapki w postaci wystającej płytki. To się nazywa 
dobra robota.

Nie można niestety tego powiedzieć o ulicy Poznańskiej, w 
kierunku Banku Spółdzielczego. Płyty są taknierówne, połaman e, 
a już na wysokości dawnego sklepu GS - strach przejść. Ludzie 
idący’ w kierunku przystanku autobusowego, rano czy wieczorem, 
są po prostu narażeni na upadek.

Są to co prawda już stare chodniki, ale trzeba coś z tym zrobić, 
zwłaszcza po ciemku iść jest niebezpiecznie. Ufna, że sprawy 
przeze mnie poruszone zostaną wzięte pod uwagę, grzecznie 
oczekuję odpowiedzi na łamach gazetki "Echo'.

Z poważaniem,
Krystyna Stolłńak

Zamieszczamy obok nowy rozkład jazdy autobusów 
linii obsługiwanej przez "Eko-Rondo ". Miejmy nadzieję, 
że ten rozkład będzie aktualny co najmniej do końca 
roku i pasażerowie nie będą zmuszeni przyzwyczajać się 
co miesiąc do nowych godzin kursowania autobusów.

Redakcja

Zarząd Miasta przypomina, że w każdą pierwszą 
sobotę miesiąca przeprowadzana jest zbiórka szkła i 
makulatury. Najbliższy termin-5.12.1992r. Pojemni
ki lub worki oddzielnieze szkłem i makulaturą należy 
wystawiać przed posesję w piątek wieczorem.
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